
Strana 1 

LEDEN 2024 

 

 

 



Strana 2 

LEDEN 2024 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

ODVOZ TŘÍDĚNÉHO ODPADU 
 

Tříděný odpad je odvážen pracovníky Obce Světlá Hora v těchto dnech: 
     pondělí        8. ledna 2024 v 6:00         2. týden 
     pondělí     22. ledna 2024 v 6:00         4. týden 

 
PROVOZNÍ DOBA SBĚRNÉHO DVORA  

   ÚT           6:00 -17:00 hod 
                                                     SO           7:00 -11:00 hod 
 

ODVOZ KOMUNÁLNÍHO ODPADU TS BRUNTÁL 
 

Komunální odpad - popelnice - budou vyvezeny v těchto dnech: 

             středa            10. ledna 2024                2. týden 
             středa            24. ledna 2024                4. týden 

 
 

 
Provozní doba KNIHOVNY         

               Úterý od 15:00 do 18:00 hod. 
 
 

 
 

ORDINACE ZUBNÍ LÉKAŘKY MUDr. Božena Marková 
 

ORDINACE SVĚTLÁ HORA tel. 554 737 007 

 pondělí     7.30 – 14.30    
 úterý     7.30 – 14.30   
 středa     7.30 – 14.00    
  čtvrtek      7.30 – 14.00   
  pátek                7.30 – 12.00 

 
 

 
PROVOZNÍ DOBA POŠTY ve Světlé Hoře , 

tel. 954279331 
 
 

Pondělí              11:00-12:00      13:00-18:00  
Úterý                   8:00-12:00      13:00-15:00 
Středa                11:00-12:00      13:00-18:00  
Čtvrtek                8:00-12:00      13:00-15:00  
Pátek                   8:00-12:00      13:00-15:00 
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www.svetlahora.cz, 

e-mail: svetlahora@svetlahora.cz  
IČO: 00296392, IS DS : 8ycba46 

Facebook : https://www.facebook.com/svetlahora/ 
Číslo účtu: 25 99 77 646/0300, Poštovní spořitelna. 

NA POKLADNĚ OBCE LZE PLATIT I KARTOU ! 

Na www.svetlahora.cz lze přehrát všechna hlášení rozhlasu! 
 

Pracovní doba OÚ  
 

Pondělí                 8:00-12:00      12:30-17:00   
Úterý                     8:00-12:00      12:30-15:00  
Středa                   8:00-12:00     12:30-17:00   
Čtvrtek                  8:00-12:00      12:30-15:00  
Pátek                     8:00-12:00 
Sobota                   8:00-10:00 - omezený provoz (vždy jen jedna pracovnice) 

Polední pauza od 12:00 do 12:30!  
 

 
DŮLEŽITÁ TELEFONNÍ ČÍSLA 

 
Policie ČR       158  
Záchranná služba      155  
Hasiči        150 
Jednotné evropské číslo tísňového volání:   112  
Zdravotnické informační centrum  553 777 777 - Tato služba je 
k dispozici 24 hod. denně, a mj. dostanete odpověď k lékařské pohotovostní služ-
bě, ale i případné odborné zdravotnické rady. 
 

ČEZ poruchová služba: tel. 800 850 860 

A.Šimčík 
P. Hájek 
R. Soroková 
 
J. Vodrážková  
 
Z. Panochová 
I. Šinalová 
J. Kalaš 
 

Starosta obce 
Místostarosta 
Podatelna, evidence obyvatel, 
pohledávky, soc.služby 
Pokladna, matrika, ověřování, 
bytové a nebytové hosp. 
Účetní obce, účetní MŠ 
Pozemky, výstavba, pohřebnictví 
Veřejné prostranství, sběrný dvůr 

554 773 151, 731 187 205 
606 767 256 
554 773 150, 733 732 429 
 
554 773  157, 702 006 803 

 
554 773 153, 731 048 825 
554 773 155, 601 350 427 
602 658 124 

http://cs.wikipedia.org/wiki/Evropa
http://cs.wikipedia.org/wiki/Telefonn%C3%AD_%C4%8D%C3%ADslo
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 INFORMACE O ČINNOSTI ORGÁNŮ OBCE,  
dle §97 zákona č. 128/2000 Sv., o obcích: 

Činnost rady obce – Schůze č. 21 – 27.11.2023 
Přítomní členové rady: Hájek, Kalaš, Šimčík, Zámečník,  

Omluven: Popovič 
Zde nebudeme uvádět usnesení k bodům, které rada obce připravuje 
k projednání do zastupitelstva obce a doporučuje nebo nedoporučuje schválit na 
nejbližším veřejném zasedání ZO.  
Rada obce Světlá Hora schvaluje smlouvu o dílo na zajištění zimní údržby na 
určených mostech v obci, uzavřenou mezi Správou silnic Moravskoslezského 
kraje, p.o., Úprkova 795/1, 702 23 Ostrava (IČ 00095711), Středisko Bruntál, 
Zahradní II/19, 792 01 Bruntál a Obcí Světlá Hora, Světlá 374, 793 31 Světlá 
Hora (IČ 00296392) 
(Hlasování PRO: 4) 
Tato smlouva se pravidelně každoročně schvaluje, protože obec některé mosty, 
specifikované v této smlouvě, udržuje v rámci své činnosti, proto Správa silnic 
MSK nabízí finanční vyrovnání za provedené práce přes zimní období. 
Rada obce Světlá Hora schvaluje smlouvu o umístění zařízení v části obce Svět-
lá na rok 2024 se společností Český hydrometeorologický ústav, 143 06 Praha 4 
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 - Komořany, Na Šabatce 17, IČO: 000 20 699.  
(Hlasování PRO: 4) 
ČHÚ plánuje v roce 2024 měření kvality ovzduší v části Světlá a po projití růz-
ných lokalit v obci, kde obec vlastní pozemky, jsme se domluvili, že své zařízení 
umístí v rohu sběrného dvoru, za stávajícím plotem směrem k rybníku. 
Rada obce Světlá Hora bere na vědomí informace k hospodaření v obecních le-
sích po dobu schváleného LHC na období 2020-2029. 
(Hlasování PRO: 4) 
Rada obce chtěla se zabývat, jak se obci daří plnit tento schválený plán hospo-
daření v obecních lesích, abychom mohli vyčíslit výdaje z rozpočtu obce až do 
roku 2029. Jelikož nemáme k tomuto rozhodnutí relevantní podklady, které ne-
dodal lesník obce, radní nemohli přijat nějaký zásadní a konkrétní závěr a pou-
ze jsme vzali na vědomí, že obecní lesník za 3 měsíce nebyl schopen takové pod-
klady předložit. 
Rada obce Světlá Hora schvaluje objednávku – Dílčí Kupní smlouvu č. IV/2023 
se společností Pradědský lesní závod, a.s., 793 26 Vrbno pod Pradědem, Nádražní 
599, IČO: 025 98 183  
(Hlasování PRO: 4) 
Schválila se aktuální výkupní cenu dřevní hmoty. Na základě této skutečnosti 
bylo lesníkovi obce sděleno, aby s pohybem těchto cen korigoval i cenu pro ob-
čany – dovoz domů. 
Rada obce Světlá Hora schvaluje smlouvu o připojení k distribuční soustavě č. 
320090220057 od dodavatele GasNet, s.r.o., Klíšská 940/96, Klíše, 400 01 Ústí 
nad Labem, IČ: 27295567, DIČ: CZ27295567.  
Rada obce Světlá Hora schvaluje smlouvu o sdružených službách dodávky plynu 
č. ZP23/EX0118/101 od dodavatele Innogy Energie, s. r. o., Limuzínská 3135/12, 
108 00 Praha 10, IČO 49903209 včetně přílohy a dodatku č. 1.  
(Hlasování PRO: 4) 
Ti, co sledujete informace – výstupy z činnosti orgánů obce, které zde Vám pre-
zentujeme, tak víte, že se plánuje přestavba plynové kotelny za obecním úřadem, 
který je v majetku obce a v současné době vytápí 77 bytových jednotek, na vytá-
pění biomasou – dřevěnou štěpkou. K tomu k 31.12.2023 končí smlouva na do-
dávku plynu nájemci panu Kvasničkovi. Proto do doby, než budeme mít přestav-
bu hotovou musíme od 01.01.2024 nasmlouvat dodávku plynu do této kotelny. 
Proto jsme museli uzavřít tyto dvě smlouvy. První s vlastníkem distribuční ply-
nové soustavy a druhou s dodavatelem plynu.  
Rada obce Světlá Hora schvaluje vyhlášení podmínek Veřejné zakázky malého 
rozsahu na Rekonstrukci kotelny ve Světlé Hoře  
(Hlasování PRO: 4) 
S výše uvedeným informacemi souvisí další krok, kde jsme schválili zadávací 
podmínky na zhotovitele, které nám připravila odborná firma zabývající se ad-
ministracemi výběrových řízení u veřejných zakázek. Protože se jedná o vyšší 
finanční objemy z rozpočtu obce, chceme zabránit chybám při zadávání veřej-
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ných zakázek, jak bylo mnohdy činěno v minulosti a nyní činíme tak, aby vše 
proběhlo v souladu s platnou legislativou. A toto nám garantuje tato vybraná 
firma.   
 

Z činnosti zastupitelstva obce (ZO) ze dne 
04.12.2023. 

Přítomní (13): Hájek Přemysl, Bc. Hromádková Marcela, Hynek Roman, Ka-
laš Jan, Pataki Petr, Popovič Jiří, Skála Pavel, Svobodová Taťána, Šimčík 
Alois, Šmatlák Jan, Vilímec Marek, Zámečník Stanislav, Zelený Martin. 

Omluven (2): Barčíková Edita, Lukovský František, 
Na základě písemné rezignace odstoupil zastupitel Mgr. Sekanina Leoš, ze zdra-
votních důvodů, kterého po složení slibu na tomto veřejném zasedání ZO nahra-
dil první náhradník Ing. Hynek Roman. Panu Mgr. Sekaninovi přejeme pohodu 
v jeho osobním životě a co nejpevnější zdraví a také mu chceme poděkovat za 
jeho práci v ZO. 
Zastupitelstvo obce Světlá Hora schvaluje rozpočet obce Světlá Hora na rok 2024 
v odvětvovém třídění rozpočtové skladby v příjmové části ve výši 55.624.272 
Kč, výdajové části ve výši 73.293.669 Kč, financování ve výši 17.669.397 Kč – 
úspora z minulých let. Dále Vám předložíme plánované investice na obci. 
(Hlasování PRO: 9, PROTI 2: Pataki, Vilímec, ZDRŽELI SE 2: Hynek, Šmat-
lák) 
Jedná se o zásadní rozhodnutí zastupitelů, které nám dává možnost i v roce 
2024 pracovat na investicích v obci, kdy chceme navázat na kroky, které jsme 
započali po zvolení od 07.11.2022 a jsou v souladu našimi předvolebními sliby a 
také dle schváleného Strategického plánu rozvoje v obci na roky 2023–2032. 
Zastupitelstvo obce Světlá Hora schvaluje zmocnění rady obce k provádění roz-
počtových změn v průběhu kalendářního roku 2024 až 2026 podle §16 zákona č. 
250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, ve znění pozdějších 
předpisů, a to v rozsahu do výše 500.000, - Kč včetně na běžné výdaje a do výše 
1.500.000 Kč včetně, na kapitálové výdaje, na každé schůzi RO. 
(Hlasování PRO: 11, PROTI 2: Pataki, Vilímec) 
Schvalování rozpočtu je vyhrazeno zákonem o obcích ZO a radě obci (RO) je 
tímto zákonem vyhrazeno zabezpečovat hospodaření obce takto schváleného 
rozpočtu a provádět změny rozpočtu v rozsahu stanoveném ZO. Tyto změny 
rozpočtů se v minulosti (od roku 2014 do roku 2022) prováděli rozhodnutím ZO 
v plném rozsahu neboli v rozsahu bez jakéhokoliv limitu, což jsme vždy kritizo-
vali, proto jsme si sami tento limit stanovili. Po zkušenostech v roce 2023 a také 
na základě doporučení pracovnic MSK, které u nás provádějí audit hospodaře-
ní obce, ZO na základě našeho návrhu stanovilo limity v této nové výši. 
Zastupitelstvo obce Světlá Hora bere na vědomí poskytnutou informaci o Usnese-
ní o částečném rozvrhu výtěžku zpeněžení majetkové podstaty Sberbank CZ, a. s. 
v likvidaci. 
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 (Hlasování PRO: 13,) 
Předložili jsme Usnesení soudu, ve kterém insolvenční správkyni soud schválil 
zahájení uspokojení věřitelů, do kterých spadá i naše obec, v částečném vyplace-
ní 95 % zpeněženého majetku. Ale těsně před nabytím právní moci se jediný vě-
řitel proti částečnému, prvnímu plnění ve výši 95 % odvolal, protože požaduje 
plnění ve výši 100 %. Tím se toto plnění pozastavilo a musí se to zase projednat 
na soudu. Obec tam má nyní blokovanou částku ve výši 16.035.187.05 Kč a 95 % 
odpovídá částce ve výši 15.233.427,69 Kč. 
Zastupitelstvo obce Světlá Hora schvaluje pravidla sociálního fondu obce Světlá 
Hora. 
(Hlasování PRO: 12, ZDRŽELI SE 1: Vilímec)  
Na obci jsme měly schválená pravidla, kterými se jednorázově v roce 2022 sníži-
ly příjmy ze 3 % na 1 %, protože se ve fondu zvyšovaly finanční prostředky, ne-
boť vklady z rozpočtu obce byly po dobu několika roků vyšší než výdaje z fondu. 
V těchto pravidlech bylo ale stanoveno postupné navyšování příjmů od roku 
2022 každý rok o 0,5 % bodu až do roku 2026. Ale jelikož nedocházelo 
k snižování objemu fondu, proto jsme předložili nová pravidla, aby příjem do 
fondu zůstal ve výši 1,5 % bodu i pro další roky, s odůvodněním, že se tyto ušet-
řené finanční prostředky přesměrují do plánovaných investic v dalších letech. 
Zastupitelstvo obce Světlá Hora schvaluje střednědobý rozpočet obce Světlá Hora 
na roky 2024 až 2029, dle §3 zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech. 
(Hlasování PRO: 11, PROTI 2: Pataki, Vilímec) 
Všechny rozpočty naleznete na webových stránkách obce. Tento byl zpracován, 
jako proinvestiční, z čerpání finančních úspor ještě do roku 2027 a pak již je 
plánovaný rozpočet obce ziskový. 
Zastupitelstvo obce Světlá Hora schvaluje zmocnění rady obce k provádění roz-
počtových změn v na konci kalendářního roku 2023 podle §16 zákona č. 250/2000 
Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, ve znění pozdějších předpisů, 
a to v plném rozsahu na straně výdajové. 
(Hlasování PRO: 12, ZDRŽELI SE 1: Vilímec) 
Tento způsob provádění závěrečného rozpočtového opatření v roce neboli změny 
rozpočtu byla běžnou praxi na obci do roku 2014, kdy byl radě obci stanoven 
limit, tak jak to máme nyní i my. 
Zastupitelstvo obce Světlá Hora svěřuje pravomoc starostovi a v jeho nepřítom-
nosti místostarostovi obce, schvalování cestovních příkazů pro uvolněné i neuvol-
něné členy zastupitele obce. 
(Hlasování PRO: 13) 
Tento požadavek vznikl na základě doporučení pracovnic MSK, které u nás pro-
vádějí audit hospodaření obce – první část ze dne 27.11.2023, a proto jsme ope-
rativně vše zpracovali na nejbližší zasedání ZO, aby vše bylo, dle zákonných no-
rem. K tomuto se vztahují i 3 níže uvedené usnesení. 
Zastupitelstvo obce Světlá Hora schvaluje roční odměnu ve výši 4000 Kč, v ná-
vaznosti na statut sociálního fondu na roky 2023-2026 čl. III pro Taťánu Svobodo-
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vou a Přemysla Hájka. 
(Hlasování PRO: 11, ZDRŽELI SE 2: Hájek, Svobodová) 
Běžně prováděná praxe, která má základ v zákoně o obcích, čímž jsme narovna-
li nesmyslnou změnu z roku 2022. S těmito odměnami, které se vztahují 
k provádění svatebních obřadů, se ve statutu sociálního fondu přestalo počítat 
pro neuvolněné zastupitelé a počítalo se pouze pro uvolněné zastupitelé! My 
zastáváme názor, že jestliže někdo vykonává činnost, za kterou mu náleží odmě-
na, je správné, aby ji obdržel.     
Zastupitelstvo obce Světlá Hora schvaluje částku ve výši 440.000 Kč jako nein-
vestiční příspěvek zřízení příspěvkové organizaci Mateřská škola Světlá Hora, 
příspěvková organizace, Světlá 416, 793 31 Světlá Hora IČO 19199716 na rok 
2023. 
(Hlasování PRO: 13) 
Zastupitelstvo obce Světlá Hora schvaluje částku ve výši 1.200.000 Kč jako nein-
vestiční příspěvek zřízení příspěvkové organizaci Mateřská škola Světlá Hora, 
příspěvková organizace, Světlá 416, 793 31 Světlá Hora IČO 19199716 na rok 
2024. 
(Hlasování PRO: 13) 
Od 01.09.2023, jak všichni víte, je obec zřizovatelem MŠ a podle zákonných no-
rem musíme tyto finanční prostředky, jak vyplacené v roce 2023 nebo i ty vypla-
cené v roce 2024 z rozpočtu obce, schvalovat konkrétním usnesením ZO, proto-
že se jedná o závazný ukazatel pro MŠ. Již nestačí, že tato výdajová položka je 
pouze schválená v rozpočtu obce pod závazným ukazatelem u paragrafu 3111 – 
Mateřská škola, jak se provádělo v minulosti. Proto tyto dvě usnesení výše. 
Zastupitelstvo obce Světlá Hora neschvaluje prodej části pozemku č. 141/3 v k. ú. 
Světlá ve Slezsku panu …, Světlá 335, 793 31 Světlá Hora 
(Hlasování PRO: 9, ZDRŽELI SE 4: Hynek, Pataki, Šmatlák, Vilímec) 
Zastupitelstvo obce Světlá Hora schvaluje prodej části pozemku par. č. 141/3 k. ú. 
Světlá ve Slezsku o výměře 15 m2 s věcným břemenem na obec na vodoteč za 
cenu 156 Kč/1 m2 + vedlejší náklady spojené s prodejem panu …, Světlá 366 
(Hlasování PRO: 10, ZDRŽELI SE 3: Skála, Svobodová, Vilímec) 
U výše uvedených dvou usnesení se jednalo u stejný pozemek. Proto šly návrhy 
z rady obce do ZO s doporučeními, že jednomu žadateli se prodej neschválí a 
druhému schválí, jak je výše uvedené. A proč jsem nenavrhovali rozhodnutí 
ponechat na obálkové metodě? Shodli jsme se, že je správné prodat část obecní-
ho majetku osobě, která vlastní sousední pozemek, což je běžná praxe v obci, 
když tento pozemek navazuje na jiný pozemek ve vlastnictví žadatele o odkup, 
před druhým žadatelem, který bydlí v RD cca 1 km daleko od tohoto pozemku 
určeného k prodeji. 
Zastupitelstvo obce Světlá Hora odkládá žádost o prodej pozemku parcely č. 
320/3 trvalý travní porost o výměře 1732 m2 v k. ú. Světlá ve Slezsku do schvále-
ní změny územního plánu č.3. 
(Hlasování PRO: 13) Jedná se o žádost na odprodej pozemku, který je 
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 v územním plánu jako veřejná zeleň. A tím takový pozemek musí být dostupný 
všem. Prodejem by toto zařazení ve schváleném územním plánu obce již nespl-
ňovalo. Pro tuto skutečnost budeme tohoto zájemce kontaktovat. Ale jestli by 
měl zájem tento zájemce o prodej i po období, po které bude trvat změna územ-
ního plánu, tak změnu o zařazení tohoto pozemku můžeme do plánované změny 
č. 3 zahrnout.   
Zastupitelstvo obce Světlá Hora schvaluje pronájem části pozemku parc. č. 296/6 
o výměře 1000 m2 v k. ú. Suchá Rudná, paní …, Suchá Rudná 77, 793 31 Světlá 
Hora. Nájemné se sjednává na dobu neurčitou od 1.1.2024 úplatně za 1 Kč/m2/
rok, tedy za cenu 1000 Kč za kalendářní rok, na základě usnesení č. R55/2022/13 
ze dne 21.3.2022. Výše nájemného je splatná nejpozději do 31. března běžného 
roku. 
(Hlasování PRO: 11, ZDRŽELI SE 2: Pataki, Vilímec) 
Záměr na pronájem této části pozemku, byl schválený v ZO dne 02.10.2023, kte-
rý byl v souladu se zákonem o obcích zveřejněný, proto mohlo dojít 
k projednání schválení pronájmu. 
Zastupitelstvo obce Světlá Hora schvaluje prodloužení termínu dokončení stavby 
na pozemku parc. č. 574/34 v k. ú. Světlá ve Slezsku, na základě podané žádosti 
pana …, Světlá 406, 793 31 Světlá Hora, do doby doložení kolaudačního rozhod-
nutí. 
(Hlasování PRO: 13)  
Podobné prodloužení ZO v minulosti umožnilo jiným osobám, což lze považovat 
za běžnou praxi prováděnou v obci.  
Zastupitelstvo obce Světlá Hora schvaluje aktualizaci Strategického rozvojového 
plánu obce na roky 2023–2032. 
(Hlasování PRO: 12, ZDRŽELI SE 1: Vilímec) 
Došlo k aktualizaci, dle provedených skutečných změn, jako např., že MŠ ve 
Světlé je zřízená naší obci nebo plánovaných investic specifikovaných 
v rozpočtech obce na rok 2024 a další viz PRO. 
Zastupitelstvo obce Světlá Hora schvaluje směrnici na Veřejné zakázky malého 
rozsahu. 
(Hlasování PRO: 8, PROTI 1: Vilímec, ZDRŽELI SE 4: Hynek, Pataki, Svobo-
dová, Šmatlák) 
V minulosti NIKDY na obci nebyla podobná směrnice připravena, zpracována, 
či schválena. Veřejné zakázky malého rozsahu (VZMR) se prováděly podle záko-
na o veřejných zakázkách, který nestanovuje žádné přesná pravidla, podmínky, 
či postupy. Proto jsme sami tuto směrnici zpracovali, připravili a předložili do 
ZO, které ji dne 27.03.2023 schválilo 12 hlasy z 13 přítomných zastupitelů 
(zdržel se Lukovský). Při uplatňování této směrnice nám byli některé věci ozna-
čovány odborníky, kteří se administraci výběrových řízení zabývají profesně za 
nelogické, protichůdné a ztrácení význam VZMR v takto schválené směrnici. 
Proto na základě jejich doporučení byla předložena nová, aktualizovaná směr-
nice. Tato aktualizace, jak sami vidíte nebyla podpořena hlavně bývalými zastu-



Strana 10 

LEDEN 2024 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

piteli (mimo kolegy Šmatláka, který je nový zastupitel po komunálních volbách), 
kteří byli ve vedení obce, přestože si oni nikdy takovou směrnici nevypracovali, 
nepředložili, aby se takovou směrnici nemuseli řídit.  
Zastupitelstvo obce Světlá Hora schvaluje změnu zásad poskytování dotací z roz-
počtu obce pro fyzické osoby (FO). 
(Hlasování PRO: 12, PROTI 1: Vilímec) 
Opravili jsme limit, který byl pro FO ve výši 10.000, -Kč na kalendářní rok, kdy 
jsme tento limit ponechali na rozhodnutí schvalujícího orgánu obce, kterému je 
podle výše takového limitu vyhrazeno zákonem o obcích rozhodnout, dle uvede-
ného účelu. 
Zastupitelstvo obce Světlá Hora schvaluje závěry ze zápisu Kontrolního výboru 
ze dne 31.10.2023 
(Hlasování PRO: 13)  
Zastupitelstvo obce Světlá Hora schvaluje závěry ze zápisu Finančního výboru ze 
dne 25.09.2023 a ze dne 27.11.2023. 
(Hlasování PRO: 13)  
Výbory při svým kontrolách neshledali nesrovnalosti. 
Zastupitelstvo obce Světlá Hora bere na vědomí návrh rozpočtu na roku 2024 a 
střednědobého výhled rozpočtu na období 2025–2026 Svazku obcí Bruntálsko. 
(Hlasování PRO: 13)  
Obec je členem Svazu obci Bruntálsko a jakožto člen se může vyjadřovat 
k návrhu rozpočtu, který pak zástupce obce (starosta dne 14.12.2023) na Valné 
hromadě tohoto svazu bude za obec schvalovat. Nikdo ze zastupitelů proti návr-
hu nevznesl žádný podnět, a proto má starosta mandát od ZO, aby pro tento 
návrh na valné hromadě zvedl ruku jménem obce. Návrh jsou také zveřejněné 
na stránkách obce.   
Zastupitelstvo obce Světlá Hora vydává obecně závaznou vyhlášku o nočním 
klidu. 
(Hlasování PRO: 13)  
Z účinnosti od 01.01.2024 vstupuje v platnost novela zákona o místních poplat-
cích, a proto jsme museli vydat, v návaznosti na tuto skutečnost všechny nové 
vyhlášky, kterých se to týkalo, viz tato a další 6 níže.  
V této vyhlášce jsou pouze dvě akce, které by měly proběhnout v roce 2024 na 
obci. První v červenci (20.07.2024), kdy bychom chtěli obnovit Slavnosti obce a 
druhý v srpnu (10.08.2024) 6. ročník Sportovního dne pro děti, mládež a obča-
ny. 
Zastupitelstvo obce Světlá Hora vydává obecně závaznou vyhlášku o místním 
poplatku za užívání veřejného prostranství. 
(Hlasování PRO: 13)  
Součásti této vyhlášky je odkaz na pasporty komunikací a chodníků a mapové 
přílohy určující veřejné prostranství, na které se vztahuje tato vyhláška. Vy-
hlášky již jsou uveřejněné na webových stránkách obce a prošly právním po-
souzení na Ministerstvu vnitra ČR, které konstatovalo, že jsou v souladu se 
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 platnou legislativou. 
Zastupitelstvo obce Světlá Hora vydává obecně závaznou vyhlášku obce o míst-
ním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství 
(Hlasování PRO: 12, ZDRŽELI SE 1: Vilímec) 
V souladu s našim předvolebním slibem na obci nezvyšujeme poplatky za svoz 
komunálního odpadu, do kterého spadá i třídění odpadů. Poplatek i na rok 
2024 bude ve výši 500,-Kč na osobu. Nově budou mít slevu osoby starší 70 let – 
200,-Kč a osoby starší 80 let – 400,-Kč. Sleva podle zákona nevzniká automatic-
ky, ale až po vznesení požadavku určitě osoby na uplatnění slevy na obci. Před-
stavitelé obce doufají, že nebudeme muset ani v budoucnu navyšovat tento po-
platek, protože to může ovlivnit každý jednotlivec v obci, když se aktivně zapojí 
do třídění odpadů. Je třeba si uvědomit, že u nás poplatky nerostou, ale poplatky 
na skládkách jsou na základě zákona každoročně zvyšované. Dále zákon obcím 
nařizuje snižování limitů na nevytříděný odpad dovezený na skládky. A jestli to 
nebudeme schopni dodržovat, tak budou následovat od státu pro obce finanční 
pokuty – penalizace. Toto jsou skutečností, které může ovlivnit každý pouze kva-
litním tříděním ve své domácnosti. 
Zastupitelstvo obce Světlá Hora vydává obecně závaznou vyhlášku o místním 
poplatku ze psů. 
((Hlasování PRO: 13)  
U těchto poplatků od 01.01.2024 dochází ke změně, když zůstávají ve stejné výši 
v panelových domech, ale snižujeme poplatky o 50 % u osob nad 65 let a také u 
rodinných domů. 
Zastupitelstvo obce Světlá Hora vydává obecně závaznou vyhlášku o místním 
poplatku ze vstupného. 
(Hlasování PRO: 13)  
Zastupitelstvo obce Světlá Hora vydává obecně závaznou vyhlášku o místním 
poplatku z pobytu. 
(Hlasování PRO: 13)  
Obě vyhlášky zůstávají u stejných poplatků. 
Zastupitelstvo obce Světlá Hora vydává obecně závaznou vyhlášku o stanovení 
části společného školského obvodu základní školy. 
(Hlasování PRO: 13)  
Tato vyhláška byla na obci z roku 2005. S požadavkem na změnu přišlo Minis-
terstvo vnitra ČR. Vyhláška narovnává soulad se současnou legislativou a týká 
se hlavně povinné školní docházky vztahující se pro cizince a děti pro výkon 
ústavní nebo ochranné výchovy, kteří si v ČR požádají o trvalý pobyt.  
Zastupitelstvo obce Světlá Hora schvaluje ceník na svoz komunálního dopadu pro 
podnikající fyzické a právnické osoby a také ceník za odvoz stavební sutě a pneu-
matik na rok 2024 
(Hlasování PRO: 13)  
Ceník zůstává u odpadů pro podnikající osoby ve stejné výši, jak tomu bylo 
v roce 2023. Do tohoto ceníku jsme dále vložili možnosti skládání na sběrný 
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dvůr výše uvedený odpad, který tam chyběl. 
Zastupitelstvo obce Světlá Hora schvaluje zřízení spořícího bankovního účtu u 
TRINITY BANK a. s. Kvítková 4352, 760 01 Zlín, IČO 25307835 a pověřuje 
starostu a místostarostu obce tímto zřízením. 
(Hlasování PRO: 10, ZDRŽELI SE 3: Hynek, Pataki, Vilímec) 
Již několikrát jsme Vás informovali, že jsme změnili práci se spořícími účty, 
díky čemu se nám podařilo za 11 měsíců roku 2023 na úrocích do příjmu obce 
získat částku ve výši 2.202.705,20 Kč. Tuto částku Vám srovnáme s celým ro-
kem 2022, který byl ve výši 227.907,81,-Kč, ale z této částky odečtěte částku ve 
výši 52.309,01 Kč, kterou jsme zajistili našim opatřením v prosinci 2022 po na-
šem nástupu na obec dne 07.11.2022. Z toho jasně vyplývá, že lze pro obec při 
investování volných obecních finančních prostředků získat nemalé příjmy. A 
k tomu patří i tato cenová nabídka, která je výhodnější cca o 1 %, kterou nyní 
máme smluvně ošetřenou u jiných bankovních institucích, na základě pověření 
ZO. Proto muselo rozhodnout ZO i nyní, jak nám to stanovuje zákon o obcích, 
což např. v případě zřízení spořícího účtu v minulosti u SBER Bank, kde nyní 
máme blokované finanční prostředky, takto neproběhlo! Zde budeme mít vlože-
né finanční prostředky kryté dluhopisy nebo pokladničními poukázkami ČNB.   
Zastupitelstvo obce Světlá Hora schvaluje zřízení účtu ve "Fondu krátkodobých 
investic" u Generali Investments CEE, investiční společnost, a. s. 140 21Praha, 
Na Pankráci 1720/123 a pověřuje starostu a místostarostu obce tímto zřízením a 
obchodování s tímto fondem. 
(Hlasování PRO: 9, PROTI 1: Vilímec, ZDRŽELI SE 3: Hromádková, Hynek, 
Pataki) 
Obdrželi jsem další i výhodnější cenovou nabídku, jako v případě TRINITY 
BANK. Ale zde vložené finanční prostředky bude mít obec zajištěné také po-
kladničními poukázkami ČNB v odpovídajícím objemu nebo Státními dluhopisy 
ČR, či Terminovanými vklady u bank. Výpovědní lhůta v obou případech je ma-
ximálně do 5 dnů. A proto i zde byla cenová nabídka nejdříve předložená do ZO 
k projednání a schválení. 
Zastupitelstvo obce Světlá Hora deleguje starostu a místostarostu obce na období 
2023 až 2026, jako zástupce obce Světlá Hora na Valných hromadách obchod-
ních společností, dle § 84 odst. 2 písm. f) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, ve 
znění pozdějších předpisů. 
Hlasování PRO: 13)  
Tento krok je pro operativnost na obci a také proto, aby po sdělení o termínu 
valného hromady, kde obec by měla mít svého zástupce, mohl tento zástupce jít 
zastupovat obce, na základě tohoto delegujícího usnesení ZO. Tímto krokem 
také chceme předcházet nutností okamžitého svolání zasedání ZO mimo třímě-
síční časové období k této jediné záležitosti, kdyby nečekaně nastala.  
Zastupitelstvo obce Světlá Hora schvaluje Smlouvu o uzavření budoucí smlouvy 
darovací č. BR/339/i/2023/HH uzavřenou mezi budoucím dárcem Moravskoslez-
ský krajem, 28. října 117, 702 18 Ostrava, IČO 70890692, zastoupený Správou 
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 silnic Moravskoslezského kraje, příspěvkovou organizací, Úprkova 795/1, 702 23 
Ostrava středisko Bruntál, Zahradní II/19, 792 01 Bruntál, IČO 00095711 a bu-
doucím obdarovaným Obcí Světlá Hora, Světlá 374, 793 31 Světlá Hora, IČO 
00296392. 
(Hlasování PRO: 12, ZDRŽELI SE 1: Pataki) 
Tento dar je součástí plánované investice na zbudování 2 autobusových zastá-
vek (zálivů) u Vrchní Hrušky. Dar se provede po provedené investici – postavení 
zastávek. 
Zastupitelstvo obce Světlá Hora schvaluje sazebník za provedené služby a práce 
pro občany na rok 2024. 
Hlasování PRO: 13)  
Zastupitelstvo obce Světlá Hora schvaluje sazebník úhrad za poskytování infor-
mací dle zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu k informacím na rok 
2024. 
Hlasování PRO: 13)  
Oba ceníky, které musíme každoročně schvalovat, naleznete na webových strán-
kách obce nebo jsou k nahlédnutí na obci. 

 

V krátkosti Vás chceme informovat o provedených a pláno-
vaných kapitálových investicích, včetně oprav: 

Lesní hospodářství: Plánujeme v roce 2024 zakoupení vyvážečky s hydraulickou 
rukou pro převoz dřevné hmoty a také na sběr a odvoz větví, která se touto rukou 
budou vkládat do štěpkovače k výrobě biomasy – dřevěné štěpky na vytápění 
v obecních kotelnách, která nahradí plyn. Dále je nutno tuto štěpku někde skla-
dovat a vyrábět, proto plánujeme vypracovat projektovou dokumentaci ke sta-
vební povolení k výstavbě haly přes dotační program za MŠ u nádraží, kde by 
měl vyrůst oplocený areál. 
Komunikace a chodníky: V roce 2023 jsme tryskovou metodou provedli základní 
opravy cest v obci a poté se provedla oprava těchto obecních komunikací: Stará 
Voda: naproti autobusové zastávka a K Andrýsům, Dětřichovice: kolem kos-
tela, Světlá: za nádražím od kolejí. Ve stejném duchu a intenzitou bychom chtě-
li pokračovat i v roce 2024. Probíhají projektové práce na rekonstrukce chodní-
ků ve Světlé a oprava komunikace od hlavní cesty za bývalé lesácké paneláky 
a na vybudování nových parkovacích míst ve Světlé a Suché Rudné. Pořád 
ještě nemáme vyhotovené stavební povolení na komunikaci v Suché Rudné, na 
kterou se začala zpracovávat projektová dokumentace již v roce 2020. 
Opravy chodníků plánujeme provádět způsobem, vlastními stavebními pracovní-
ky, díky kterým jsme provedli i opravu chodníku v roce 2023 k obecnímu úřadu 
kolem hlavní cesty, a to ve větší intenzitě v roce 2024 proti roku 2023. První, na 
kterým bychom měli v roce 2024 začít pracovat je chodník na panelovým do-
mem 405-407 směr k poště. 
Veřejná silniční oprava: Plánujeme investice do nových autobusových dřevě-
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ných zastávek: Podlesí – 2x, Stará Voda – 1x, Dětřichovice – 2x stejného 
vzhledu a další na vybudování autobusové zastávky u Vrchní Hrušky ve 
Světlé, na kterou se dokončuje kompletní projektová dokumentace, která obsa-
huje i hlukovou studii, že vše proběhne bez vlivu na zdraví občanů. 
ČOV – odvádění a čistění odpadních vod. V roce 2023 se nám podařilo přes do-
tace zpracovat studii, které vše rozdělila do etap. Nyní připravujeme I. etapu – 
rekonstrukce stávající ČOV, kterou jsme schopni provést pouze přes dotace, a 
proto jsme zadali, přes výběrové řízení – průzkum trhu – projektové kanceláři, 
aby nám připravila projekt I. etapy na stavební povolení, protože je toto podmín-
kou pro získání dotace. Jestliže by se nám podařilo vše stihnout, podat žádost, 
získat dotace, tak samotná realizace rekonstrukce (I. etapa) by začala až v roce 
2025.  
Úprava vodních toků: V rozpočtu na rok 2024 máme vyčleněné finanční pro-
středky na vypracování Studie úpravy všech vodních toků v katastru obce, 
protože bez takového dokumentu bude těžké jednat s orgány, které obhospoda-
řují vodní toky v naši obci – Lesy ČR, Povodí Odry a jiné, které tečou přes po-
zemky obce nebo vedle cest např. v Dětřichovicích. 
Činnost spojů internet: V částech obce Podlesí a Dětřichovice je slabý signál, a 
proto jsme vyčlenili finanční prostředky na vybudování obecní rozvodu optic-
kého internetu v těchto částech obce, ale také i v budovách ve vlastnictví 
obce. 
Sportovní a zájmové zařízení ve vlastnictví obce: V roce 2023 jsme na hřišti po-
stavili 2 pergoly a provedli regeneraci hřišť fotbalového a víceúčelového, které 
jsme opatřili kamerových a registračním systémem. Vybudovali jsme zakrytá 
pískoviště. Na rok 2024 připravujeme vybudování Oranžového hřiště 
s příspěvkem Nadace ČEZ nad MŠ. Podle výše příspěvku připravíme rozpočet, 
kdy plánujeme tento příspěvek neboli dotaci navýšit o 30 % z rozpočtu obce. Na 
fotbalovém hřišti nyní projektujeme přístavbu před restaurací se solárními 
panely na ohřev topení a vody v restauraci. A také plánujeme restauraci opravit 
podhledy a osvětlení po protečení vody do ní v roce 2021 ze střechy tribuny. 
Chtěli bychom najít dotací pro oplocení fotbalového areálu s doplněním dal-
ších kamer. 
Bytové hospodářství: V roce 2023 jsme připravili projektovou dokumentaci na 
přestavbu plynové kotelny za obci na vytápění biomasou – dřevěnou štěpkou, 
s možností dalšího vytápění, z této kotelny, obecního úřadu a kulturního domu 
(JKS), včetně MŠ. Provedení této investice v roce 2025 a napojení MŠ od 
01.01.2026. Pracujeme na projektové dokumentaci pro přestavbu plynových ko-
telen na štěpku i u zdravotního střediska a vrchní DPS, které bychom měli mít 
k dispozici v roce 2024. Ale v tuto dobu pracujeme na výběru zhotovitele přes 
výběrové řízení, který provede přestavbu plynové kotelny na štěpku za obci 
s termínem ukončení cca do konce března 2024, týkající se v této etapě pouze 
vytápění 77 bytových jednotek, včetně dodávky teplé vody. Od ledna bude toto 
zajišťovat nově obec, protože dlouhodobý provozovatel a nájemce kotelny ukon-
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 čil svou činnost k 31.12.2023.  
Nebytové hospodářství: Tady se jedná o kotelnu MŠ a Kulturního domu a obecní-
ho úřadu, viz informace výše, včetně plánované rekonstrukce JKS – kulturního 
domu. U JKS došlo ke schválení v ZO dne 02.10.2023, že půjdeme jinou cestou, 
než jak byl zpracován projekt od Ateliérů Waltr. Od toho dne již máme před do-
končeni Energetický posudek, zakázka byla zadaná projektantovi a připravujeme 
na tuto změnu i povolení stavby. Vše musíme stihnout do konce února 2024, aby-
chom mohli podat žádost o dotaci. Jestliže bude žádost úspěšná, tak můžeme na 
jaře 2025 začít s rekonstrukcí JKS – Kulturního domu ve Světlé. V tomto ob-
dobí by také mělo dojít k vybudování změny vytápění v JKS a také v MŠ přes 
nový kotel a podzemními teplovody. Aby nám do JKS nezatékalo, jak se dělo, 
tak jsme nedávno provedli základní opravy. 
Veřejné osvětlení (VO): V roce 2023 jsme investice směřovali do dobudování 
VO v nové zástavě v Debře a jednotlivých částech obce – Podlesí, Stará Voda, 
Dětřichovice, na základě požadavků od občanů a provedla se výměna osvětlení za 
úsporné lampy ve Světlé, které budeme splácet v částce, která odpovídá úspoře 
elektřiny po dobu 10 let. Po tomto dokončení již se nezhasíná VO v nočních hodi-
nách. V roce 2024 plánujeme investici na pořízení přívěsné pracovní plošiny, na 
kterou jsme již vypracovali poptávku k podání cenových nabídek do 31.12.2023 
na ořezávaní větví kolen vedení VO, na opravy VO a na další práce ve výškách. 
Hřbitov Světlá Hora: V současné době máme již zpracovanou projektovou doku-
mentaci na výstavbu kolumbárií na hřbitově ve Světlé a také na rozšíření vrch-
ního parkoviště u smuteční síně, kterou jsme již odevzdali ke stavebnímu povo-
lení na Stavební úřad do Bruntálu, abychom byli schopni se zapojit do některého 
dotačního programu pro tuto investici, kterou bychom byli rádi provedli ještě 
v roce 2024. 
Hřbitovní zeď u Kaple v Podlesí: Máme předjednaného projektanta, který nám 
předloží rozpočet, abychom mohli připravit investici na opravu hřbitovní zdi 
v Podlesí přes dotace. V současné době jsme požádali MKS, aby nám vystavili 
doklad, že se jedná i kulturní památku, protože taková doklad jsme na obce nedo-
hledali. 
Svoz komunálního odpadu: V roce 2023 jsme zakoupili starší popelářské auto 
značky Mercedes na dvě srovnatelné splátky. První splátku jsme uhradili po do-
dání vozidla a druhá splátka bude uhrazena do 31.03.2024. Na základě toho došlo 
k ukončení svozu popelnic u TS Bruntál k 30.04.2024, tj. o 2 měsíce dříve, než 
jak je stanoveno ve smlouvě uzavřené v roce 2014. Od 01.05.2024 již budeme si 
vše vyvážet sami, nyní pouze svážíme popelnice s plasty, papírem aj. V měsíci 
prosinci 2023 na obec dorazí kompostéry o objemu 1 m3 a 2 m3, které budeme 
občanům s trvalým bydlištěm vydávat k RD, předpokládáme v měsíci březnu 
2024. Na pořízení těchto kompostérů obdržíme dotaci ve výši 85 %. V současné 
době plánujeme investici na vybudování nového systému tříděni odpadů pomocí 
polo podzemních kontejnerů ve všech částech obce. Již máme na všechny loka-
lity (10) vyřízený územní souhlas (9) a rozhodnutí (1) ze stavebního úřad Bruntál 
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a připravujeme podklady k podání žádosti o dotace. Dále plánujeme pořízení mo-
bilního kompostovacího systému, a také u něho jsme před podáním žádosti o 
dotace. V lednu 2024 se na obec budou dodány 3 kontejnery s otevíracími boč-
nicemi, protože tento druh kontejneru je nejvíce využíván a v současnosti máme 
pouze jeden takový kontejner na obci. Díky výběrovému řízení – přímým náku-
pem provedeným starostou, na základě pověření rady obce, se nám podařilo snížit 
prvotní cenovou nabídku (420.000, -Kč) až na cenu ve výši cca 175.000, -Kč. 
V souladu se schváleným Strategickým plánem rozvoje obce v ZO jsme již začali 
pracovat na projektové dokumentaci na vybudování nového oploceného sběrné-
ho místa na MŠ směr nádraží, kde nyní je již proveden sjezd z hlavní cesty. A 
právě tam by měla vyrůst nová hala se zázemím pro pracovníky obce společně 
s halou na výrobu a skladování dřevěné štěpky. 
Dům s pečovatelskou službou – DPS: V roce 2023 se nám podařilo zpracovat úpl-
ně novou projektovou dokumentaci na opravu střechy, včetně zateplení a bal-
kónů. Ale jakmile se nám vše podařilo vysoutěžit a podepsali jsme smlouvu se 
zhotovitelem stavby, tak mám vše zastavilo počasí. Museli jsme stavbu přerušit. 
Budeme pokračovat, jakmile nám to počasí umožní. V prosinci jsme začali malo-
vání všech chodeb DPS pracovníky obecní stavební čety, které se konečně do-
čkaly po 17 letech vymalování. Následně v této DPS obecní stavební pracovníci 
provedou úpravy dle nových protipožárních předpisů, kdy je tato konzultována 
s IZS Bruntál. 

Starosta a místostarosta obce 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
S TÍMTO POUKAZEM SI PŘIJĎTE VYZVEDNOUT NA POKLADNU  
OBCE 1 KS KALENDÁŘE NAŠÍ OBCE NA ROK 2024—ZDARMA 
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Příspěvky místních spolků a sdružení 
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 Krátké ohlédnutí za rokem 2023 
Skončil nám rok 2023, ve kterém si hasiči Sboru dobrovolných hasičů Světlá Hora 
připomněli 140. výročí založení sboru ve Světlé Hoře. V průběhu roku jsme uspo-
řádali řadu akcí, o kterých jsme vás průběžně informovali v obecním zpravodaji.. 
Poslední akci roku pro veřejnost, hlavně pro děti, uspořádali hasiči v sobotu 9. 
prosince 2023 již tradiční Mikulášskou nadílku  
 

V loňském roce jsme byli nuceni kvůli vyhořelému autu uspořádat veřejnou sbírku 
na pořízení nového dopravního vozidla pro dopravu hlavně mladých hasičů na 
soutěže. O velké solidaritě jsme psali již v červencovém zpravodaji, kde jsme 
všem dárcům velmi rádi poděkovali. Na oslavách 140. výročí založení sboru byl 
hasičům předán šek na 95.000,- Kč a dalších 50.000,- Kč vynesla sbírka víček od 
pet lahví.  
Všem dárcům ještě jednou děkujeme za podporu hasičů ve Světlé Hoře.  
Přejeme vám všem úspěšný rok 2024 a těšíme se na vaší návštěvu na naších ak-
cích pro veřejnost a hlavně pro děti.(hasičské soutěže pro dospělé i mladé hasiče, 
dětský den, příměstský tábor, Mikulášská nadílka atd.) 
 

     Zdeněk Hudec 
     SDH Světlá Hora 
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Tříkrálová sbírka 2024 
 

Vážení spoluobčané,  
velice si vážíme Vaší podpory Tříkrálové sbírky, pořádané Charitou ČR v minu-
lých letech.  
Také v roce 2024 bude sbírka pokračovat a v období od 1. do 15. ledna budete 
moci opět potkat  v ulicích bájné tři krále.  
U nás ve Světlé Hoře i ostatních místních částech sbírku organizuje již osmým 
rokem Charita sv. Martina z Malé Morávky a výtěžek sbírky je tradičně určen na 
pomoc nemocným, handicapovaným a seniorům v obcích a městech našeho regi-
onu – na nákup zdravotnických pomůcek a zkvalitnění zavedené pečovatelské a 
ošetřovatelské služby – domácí péče.  
Především díky této sbírce můžeme poskytovat terénní služby, pečovat o seniory 
a dlouhodobě nemocné a umožnit jim zůstat i přes často špatný zdravotní stav co 
nejdéle ve svých domácnostech. 
Těšíme se na viděnou v lednu a předem děkujeme za každý váš příspěvek, věřte, 
že na dobrou věc. 

Za místní koordinátory 
Jan Baláš 
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 Křesťanské Vánoce 
Drazí přátelé, 
blíží se, věřím, pro většinu z nás nejkrásnější svátky v roce – čas, kdy bude aspoň 
trochu více prostoru na rodinu a blízké, kdy budou mít lidé nějakým záhadným 
způsobem zase k sobě trochu blíže. Moc vám všem přeji, aby ten čas Vánoc byl 
opravdu pro vás krásný, plný pokoje a radosti, zvláště mezi vašimi nejbližšími.  
I přes tu nádhernou atmosféru jsou mezi námi lidé, pro které prožívání Vánoc 
není úplně snadné. Zejména pro lidi, kteří někoho blízkého ztratili, kteří se cítí 
opuštěni. Kéž dokážeme cítit potřebu být s těmito lidmi více, než obvykle. Aspoň 
malinko zmírnit samotu, kterou mohou prožívat. Myslím si, že už jenom tato 
blízkost může být pro osamoceného člověka obrovským darem. Zároveň cítím, 
že v tom je pravý smysl Vánoc.   
Před Vánoci jsem v některých školách měl možnost mít interaktivní hodinu prá-
vě na téma Vánoc. Programy pro tyto hodiny jsou zajímavě a myslím, že i pouta-
vě vymyšlené, díky lidem, kteří jsou pro to zaměřeni na našem biskupství v Os-
travě. 
V jednom vstupu je zajímavá aktivita, při které se žáci mají zamyslet a metodou 
brainstormingu (řekni, co tě napadne a zapiš na tabuli) říkat, co se jim vybaví, 
když se řeknou „Vánoce“. Odpovědi jsou, jak asi tušíte, velice pestré, někdy i 
komické (vždycky se nějaký „expert“ třídy najde J).   
Aktivita pak pokračuje tím, že se nakreslí na tabuli tři různě veliké kruhy v sobě. 
Následuje přemýšlení nad tím, do kterého kruhu jednotlivé „nápady“ týkající se 
Vánoc zařadit. Ten nejvnitřnější kruh je místem pro to, co se týká původního 
smyslu Vánoc, do prostředního se přiřazují nejrůznější tradice, vnější kruh pak 
obsahuje zvyky spíše komerčního rázu. Aktivita se snaží znovu ukázat, co je tím 
nejpodstatnějším na prožívání Vánoc.  
Vzájemná blízkost lidí patří vždy do toho nejvnitřnějšího kruhu, tzn. původní 
smysl vánočních svátků. Tato blízkost lidí pak má být obrazem blízkosti, kterou 
nabídl člověku Bůh (což je prapůvodní význam slavení Vánoc).   
Tak nám moc všem přeji, abychom dokázali (podobně jako děti ve škole) dobře 
rozlišit ty jednotlivé „vrstvy“ prožívání Vánoc. Aby ta blízkost mezi námi lidmi 
byla tou největší ozdobou našich Vánoc. 
To vám všem ze srdce přeje a modlí se za vás o. Jan 

 
ROZPIS BOHOSLUŽEB VE FARNOSTECH O VÁNOCÍCH 

23.12.  16:00 mše sv. SH  
24.12  20:00 mše sv. DM, 22:00 mše AH 
25.12. 8:00 mše sv. MM, 9:45 mše sv. SH, 11:15 mše sv. RP 
26.12. 10:00 mše sv. DM 
29.12. 16:00 mše sv. Dětřichovice (spojená s žehnáním vína) 
30.12. 16:00 mše sv. DM   
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31.12. 8:00 mše sv. MM, 9:45 mše sv. SH, 11:15 mše sv. AH   - mše 
svaté za rodiny – možnost obnovit manželský slib 

1.1. 9:30 mše sv. RP 
 
NAVŠTÍVENÍ KOSTELA NA ŠTĚDRÝ DEN 
„Betlémské světlo“ možno vyzvednout v kostelích v těchto hodinách: 

14:00 – 15:00 – Malá Morávka – vánoční setkání pro děti (s koledami, 
scénkou, modlitbou, atd.) 

14:00 – 14:30 – Andělská Hora, Rudná p. P., Dolní Moravice 
14:30 – 15:30 – Světlá Hora (možnost poslechu varhan a návštěvy 

betléma) 
15:00 – 15:30 – Dětřichovice (včetně zpívání koled) 

 
 

Kurz keramiky 

 

Za celý kolektiv keramiky Vám chci popřát hodně zdraví, štěstí a spokojenosti v  
Novém roce 2024. 

Zároveň Vás chci pozvat na kurz keramiky, který se bude konat 19. 1. 2024 v 
přístavbě MŠ. 

  

                 Za  pořadatele Monika Vilímcová  
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 MATEŘSKÁ ŠKOLA SVĚTLÁ HORA 

 

V měsíci prosinci jsme si užili sněhových radovánek a vánočního tvoření. Také 
jsme se pilně připravovali na akce, které jsme tento měsíc podnikli. 
2.12.2023 se naše školka účastnila vánočního jarmarku, který se konal 
v kulturním domě. Pro děti a rodiče jsme připravili dílničky, kde si děti mohly 
s rodiči nazdobit perníčky, udělat svícen, ozdobit baňky, či vytvořit adventní sví-
cen. 
Po skončení jarmarku jsme se společně odebrali k vánočnímu stromečku, kde 
jsme společně s dětmi zpívali koledy a čekali na rozsvícení vánočního stromečku.  
5.12.2023 k nám do mateřské školy zavítal Mikuláš s čertem a andělem. Děti za-
recitovaly básničky a byly odměněny sladkostmi.  
13.12.2023 nás navštívily děti ze ZŠ Andělská Hora. Zahrály školkáčkům miku-
lášskou pohádku. Dětem se představení moc líbilo a děkujeme za zpestření dne. 
14. 12. 2023 jsme se společně vydali na předvánoční výlet do Suché Rudné. Děti 
si užily zimní procházku. Poté jsme si dali výborný oběd v hotelu Paramon. Dě-
kujeme paní Tesařové, že jsme mohli tento výlet uskutečnit.  
Také 18.12.2023 nebyla nouze o kulturní zpestření. Děti jedním dechem shlédly 
divadelní představení „O Popelce“. 
20.12.2023 se konala tradiční vánoční besídka. Na tuto akci se děti moc těšily, 
protože dlouhou dobu pilně pracovaly na nácviku i přestože se jim někdy moc 
nechtělo. Tak jak se říká: Těžko na bojišti, lehko na cvičišti, tak se vystoupení 
dětem nakonec moc povedlo. Děti rodičům rozdaly kalendáře pro rok 2024 
s jejich vlastními výtvory.  
 



Strana 32 

LEDEN 2024 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Co nás čeká v lednu 2024: 
Plánujeme návštěvu záchranářů, kteří dětem představí jejich práci. Také je přislí-
bena návštěvě myslivce a PČR. O konkrétních termínech Vás budeme průběžně 
informovat. 
!! Připomínáme, že Mateřská škola bude uzavřena od 21.12.2023 do 
1.1.2024 !! 
Celý kolektiv MŠ přeje všem rodičům a dětem poklidné svátky, krásné Vánoce 
naplněné dětskou radostí a pohodový nový rok 2024. 
Budeme se těšit na shledání v roce 2024. 

Jana Šubová, ředitelka MŠ 

 

QUAD – Pepa Team 
 

Sezona 2023 byla pro nás velmi náročná, 
hlavně co se týká selhání techniky. Ale i přes 
všechny potíže se stal náš Josef Pořízka Mis-
trem ČR v kategorii Junior I. Vyhlášení Mis-
trů ČR proběhlo přímo v Autoklubu ČR 
v Praze.  
Údržba závodního stroje, závody a cestování 
po celé republice jsou velmi nákladné. I proto 
chceme alespoň tímto příspěvkem poděkovat 
všem, co QUAD-Pepa Team podpořili finanč-
ním příspěvkem, ale i těm, kteří si zakoupili 
náš kalendář. 
Za finanční podporu děkujeme Obci Světlá 
Hora, firmě Fa-Bio, spol, s.r.o. v čele s panem 
Ing. Oldřichem Zeleným, Světlohorským 
ochotníkům, panu Petru Václavíkovi, panu 
Danu Pelikánovi st., slečně Denise Dobošové, 
panu Milanu Balážovi, paní Aleně Matějkové, 
panu Pavlu Křížkovi ze Zlína, panu Lubomíru 
Petříkovi z Uničova, dále panu Petru Pataki-
mu za mediální pomoc a v neposlední řadě 
všem, co Pepovi fandí. Děkujeme a moc si 
toho vážíme. 
Do sezony 2024 by měl Pepa odstartovat se 
silnějším stojem ve vyšší kategorii Junior II. Tak nám držte palce. 
Za celý team vám chceme popřát jen to nejlepší v novém roce 2024. 
Více info na facebookových stránkách Quad-Pepa Team. 
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 Základní škola Andělská Hora 

 
Prosincové školní dění 

Ani jsme se nenadáli a přichází konec roku. Zdá se mi, že s každým školním zvo-

něním ten čas nějak více letí a když se ohlédneme za prosincem, přestože ještě 

není úplně za námi, musím konstatovat, že se ve škole opět udála spousta věcí. 

Hned na 1. prosince jsme pro děti spolu s naší bývalou kolegyní Mgr. Evou Kyšo-

vou a jejími spolupracovníky z Mlýna Karlovice připravili ekologický výukový 

program zaměřený na přírodu Jeseníků nazvaný Naše hory Jeseníky. Jednalo se o 

interaktivní program pro skupiny dětí různého věku napříč celou školou. 

S poznatky dětí z této akce souvisí také vyhlášená výtvarná a přírodovědná soutěž, 

do které se naši žáci zapojují spolu s ostatními z celého regionu. 

V pátek 1. prosince a v sobotu 2. prosince pomáhaly svým zpěvem rozsvěcet vá-

noční stromy v našich obcích mladší děti. Ty, pod vedením paní učitelky S. Spáči-

lové, pěkně zazpívaly jako sboreček i přes nepříznivé počasí a podpořily tak nála-

du adventního času, za což si vykoledovaly sladkou odměnu od představitelů obou 

obcí. Paní učitelce i dětem děkujeme, jsou moc šikovní!  

Další šikovné paní učitelky Žanda a Markétka připravily pro děti Adventní detek-

tivku, v níž děti pátrají celý advent po Ježíškovi. Je to spojeno se spoustou zábav-

ných aktivit, jež můžou děti provádět denně na chodbách školy o přestávkách. Ta-

ké proběhl další šachový turnaj projektu Šachy do škol, tentokrát v Krnově, kam se 

statečně vydala v psím počasí hromadnou dopravou se čtyřmi reprezentanty (Teo 

Bujnoch, Aleš Svoboda, Láďa Náplava a Pepča Pořízka) J. Andrysová. Všichni 

skvěle reprezentovali, děkujeme! Konal se také další turnaj Florbalové ligy, kde 

nás zastupovali tentokrát naši mladší florbalisté, kteří s tímto sportem teprve začí-

nají, i přestože dostali slušnou nakládačku :o), užili si to skvěle oni i jejich trenér-

ky S. Spáčilová a M. Nitraiová. 

Asi je všem jasné, že se pedagogové musí průběžně vzdělávat, a tak i v prosinci 

absolvovala školení řada z nás (např. paní zástupkyně M. Nitraiová, M. Bártová 
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nebo K. Bezová). Jednalo se o nové metody ve vzdělávání, výchovném poraden-

ství a vedení školy. V tomto měsíci proběhla ve škole i revize hasicích přístrojů, 

kterou si vzal na starost pan školník M. Král. Všem pedagogům bylo také 

v prosinci připomínáno, aby pozitivně motivovali své žáky k učení a aby vychá-

zeli vstříc žákům i jejich rodičům a aby vzájemně komunikovali ku prospěchu 

dětí. K přehodnocení svých výukových metod mohli využít „rady“ svých svě-

řenců uvedené v dotazníku, který v jejich předmětech žáci anonymně vyplňova-

li. Vzhledem k připomínkám (stížnostem) rodičů některých žáků jsme se roz-

hodly s paní zástupkyní postupně navštěvovat hodiny především zainteresova-

ných vyučujících, ale postupně také ostatních, abychom získaly představu o dění 

ve výuce v jednotlivých předmětech. 

S příchodem sněhové nadílky zdobili třídní učitelé s žáky třídy v duchu zimy a ti 

výtvarně nadanější z nás pomohli naladit zimně i prostory školy. Byli to např. A. 

Barčíková, Ž. Honigová, V. Saganová, M. Král, M. Ogurčáková a určitě jsem na 

někoho zapomněla, ale děkuji všem, kteří byli v tomto směru činní.  

Předběžně jsme domluvili se Ski Annaberg lyžařský výcvik pro naše žáky a ří-

kali jsme si, že by letos mohl probíhat napříč školou od 2. do 8. ročníku pro ty, 

kteří by měli zájem. Pokud by si někdo z rodičů i dětí chtěl zkusit lyžovat 

v rámci školy, sdělte to prosím svým třídním učitelům. Výcvik by měl probíhat 

v únorovém týdnu před jarními prázdninami a Ski Annaberg nám poskytl spon-

zorským darem vleky pro žáky, výhodné ceny vypůjčení vybavení i uskladnění 

výbavy po celý čas výcviku zdarma, za což moc děkujeme! Žáci tedy budou 

hradit pouze služby instruktora, bez něhož se žádný výcvik neobejde. Suma by 

měla být cca 500,- Kč na žáka. Ještě jednáme o personálním zajištění a v našem 

týmu máme i instruktorku lyžařské školky paní učitelku L. Matzkeovou, která se 

svým manželem zajišťovala instruktorské služby v minulých letech. 

V úterý 5. 12. chodil s nadílkou mezi děti Mikuláš se svou družinou, nebylo to-

mu jinak ani u nás. Ve škole se této akce tradičně ujali deváťáci. Jak to dopadlo 

se dočtete v samostatném článku. :o) V pondělí 18. prosince vyjeli nasát vánoční 

atmosféru šesťáci, sedmáci a osmáci na olomoucké vánoční trhy. V úterý 19. 

prosince proběhlo vánoční bubnování celé školy s profesionálním bubeníkem 

Ivo Batouškem. Ve středu 20. prosince nám přišel povyprávět vánoční příběh 

místní pan farář Jan Slavík a v pátek 22. prosince proběhly vánoční besídky 

v třídních kolektivech. Povídání a fotografie z těchto akcí zařadíme do příštího 

zpravodaje. 

Vyučující i asistenti pedagogů promýšleli, jak ještě zpestřit dětem (i sobě :o) 
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 předvánoční čas a domluvili se, že uspořádají „Vánoční dílničky“, na tento drob-

ný projekt se nám podařilo vyjednat minigrant z MAS Hrubý Jeseník. Každý 

z pedagogů nabídnul aktivitu, která je mu nějak blízká a děti měly možnost si na 

předvánoční čtvrtek zvolit vlastní rozvrh hodin a zapsat se do aktivit, které jim 

vyhovují. Paní učitelky S. Spáčilová a A. Šačirovič s dětmi vyráběly dřevěné 

domečky, Ž. Honigová s M. Nitraiovou s dětmi provoněly školu cukrovím, J. 

Jasinská (i přes nedostatek přírodního sněhu :o) vytvořila s dětmi sněhuláka Ola-

fa, V. Saganová objevovala s žáky nové deskové hry, M. Bártová s A. Smutko-

vou se daly do vyrábění korálkových obrázků, L. Matzkeová vytvářela a luštila 

s dětmi počítačové kvízy Kahoot a oživovala robota, L. Bartoňková s H. Calet-

kovou nabídly dětem zimní sportovní aktivity, K. Bezová a A. Barčíková vyrá-

běly andílky a vánoční přání, M. Ogurčáková tvořila s dětmi andělské ozdoby na 

stromeček, Z. Crha nabídl dětem hudební produkci a J. Andrysová kuchtila 

s dětmi vánoční jednohubky. Fotky z této akce dodáme do příštího zpravoda-

je :o) 

Učitelům pro usnadnění práce i pro nové nápady byl zprovozněn „účet“ na plat-

formě Učitelnice, odkud mohou čerpat materiály do výuky, a to zejména na prv-

ním stupni.  

V lednu nás čeká… 

Vánoční prázdniny končí dětem 2. ledna a nástup do školy je 3. ledna 2024. 

Na 18. ledna 2024 jsem nucena pro žáky vyhlásit ŘEDITELSKÉ VOLNO, 

neboť bude probíhat celodenní školení pedagogických pracovníků. 

Přeji Vám všem klidné a spokojené Vánoce strávené s blízkými lidmi a 

s láskou a do nového roku hodně štěstí, zdraví a hlavně dobré vztahy a vzá-

jemnou lásku! 

Kamila Bezová 

 

 

Školní Mikulášská nadílka  
S blížícím se vánočním časem přichází každoročně Mikuláš se svojí družinou a 

u nás ve škole ji mají už tradičně na svých bedrech nejstarší žáci. Ani letos tomu 

nebylo jinak. Deváťáci se zhostili svých rolí andělů i pekelníků s chutí (nutno 

podotknout, že pekelníci jim šli vcelku bez námahy :o). Mikulášem si zvolili 

Vendu Hapla, který sice na první pohled nemá Mikulášovu výšku, ale se svým 

osobním kouzlem ji ani nepotřeboval. Jako andělé podporovaly Mikuláše Eliška  
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Návojová, Kájka Jelínková, Aďka Orságová, 

Nasťa Stadnyk, Barča Želinská a Nikča Fran-

cová.  S čerty, Honzou Zbránkem, Tádou 

Orlem (ten se svým pekelným hárem by se 

nemusel ani maskovat :o), Zuzkou Krajčovi-

čovou, Vojtou Bolfem, Sašou Barannykem a 

Peťou Nekorancem se nemuseli bát žádného 

zlobidla. Přes celotýdenní napětí třídní učitel-

ky měli všichni pekelně i andělsky vyladěné 

kostýmy:o) 

První zastávkou nebeské družiny byla 1. tří-

da, kde se však, k překvapení nebeské i pe-

kelné chásky, setkali hned se třemi třídami 

najednou. Ve vzduchu byly cítit obavy ma-

lých hříšníčků a, i přestože 

pekelníci byli více milí než 

strašidelní, se některé děti tro-

chu bály. Po zazpívání vánoč-

ní písničky a sladké odměně 

pro všechny děti se Mikuláš a 

jeho parta odebrali na hlavní 

budovu, kde dorazili své ne-

besko-pekelné tažení. Všech-

ny bez výjimky obdarovali 

bonbóny a vyslechli si několik 

básniček (dokonce i cizoja-

zyčných – ruských) 

k vykoupení hříšníků. Nako-

nec jsme se celá škola sešli ke 

krátkému zhodnocení celé 

akce v jídelně a zde byli odha-

leni malým strašpytlům jed-

notliví protagonisté. Poznali 

tedy Mikuláše, anděly i čerty 
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 v civilu a šli si v klidu vychutnat nadíl-

ku, kterou jim připravily k obědu paní 

kuchařky. 

Kamila Bezová (učiněnej anděl :o) 
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Ekologická přednáška 

 

V pátek 1.12.2023 do naší školy zavítala naše bývalá paní učitelka Eva Kyšová s ko-

legyněmi. Společně se věnují ekologii a ochraně přírody. Na toto téma nám také udě-

laly pro žáky přednášku. Jednalo se konkrétně o naše pohoří Jeseníky. Seznámily 

žáky s chráněnými rostlinami a živočichy (endemity) v Chráněné krajinné oblasti 

Jeseníky. Vše bylo doplněno mnoha fotografiemi, promítanými na interaktivní tabuli 

a žáčci prvního stupně měli poznat i živočichy v plyšové podobě. Na závěr si udělali 

zábavný test, co si z přednášky zapamatovali. Žáci odcházeli spokojeni a bohatší o 

znalosti naší přírody. 

Věra Saganová 

 

 

Přátelský florbalový turnaj s žáky ZŠ Karlovice 

 

Ve středu 6. 12. proběhl u nás ve škole přátelský mikulášský florbalový turnaj. 

Přijely k nám děti prvního stupně ZŠ Karlovice se svým trenérem a paní učitel-

kou. Atmosféra během turnaje byla opravdu přátelská, byly zohledňovány mož-

nosti a dovednosti jak dětí menších z prvního a druhého ročníku, tak starších 

z třetího až pátého ročníku. Skvělým průvodcem při hře byl pan trenér Jan Cza-

sch, tímto mu moc děkujeme za jeho vedení dětí při hře. Co se týká výkonů dětí, 

Karlovice mají trochu náskok, florbal zde má dlouhodobou tradici. Naši žáčci 

prvního stupně s florbalem teprve začínají, ale i tak byla hra moc pěkná a oprav-

du se moc snažili. Věříme, že jim jejich nadšení a elán vydrží i nadále, že budou 

pilně trénovat. A taky se už těšíme na další turnaj. 

Děkujeme žákům sedmého, osmého i devátého ročníku za pomoc při přípravách 

na turnaj i v jeho průběhu. Děkujeme také holkám z kuchyně za zajištění pitného 

režimu pro hráče i diváky. Bez vás všech by to nešlo.  

Markéta Nitraiová 

 

Vánoční detektivka 

Nebeská detektivní kancelář vyzývá obyvatele Nebe, Země a Pekla ke spoluprá-

ci. Nastala totiž velmi nepříjemná situace. 30. 11. ve večerních hodinách byl ze 
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svých jesliček unesen Ježíšek!!! Stalo se tak v době, kdy Marie a Josef svatí 

spali. Svědkem únosu byl pouze oslík a volek. Vyšetřovatelům však výpověď 

těchto němých tváří příliš nepomohla, protože sestávala pouze 

z nesrozumitelného Í-Á a Bů-Bů. V současné chvíli tedy nejsou únosci známi, 

ani se zatím sami neozvali. V každém případě, pokud se nepodaří Ježíška vypát-

rat do 24. prosince, jsou Vánoce ve velkém ohrožení.  

Do pátrání se zapojily i děti z naší školy už 1. 12. a usilovně hledají důkazy 

k nalezení Ježíška. Ježíškovo nalezení, podle detektivní kanceláře, komplikuje 

také skutečnost, že za celé dva tisíce let od jeho narození nebyla pořízena jediná 

jeho fotografie či kresba, která by mohla být poskytnuta. Nebeská detektivní kan-

celář proto spoléhá na pozemské děti, které jsou v tomto ohledu vnímavější, a 

třeba se jim podařilo Ježíška aspoň na chvíli zahlédnout. Každopádně my tady 

doufáme, že se podaří odhalit únosce odhalit a zachránit tak Ježíška i celé Váno-

ce. Průběžně Vás budeme o celém dění informovat. 

Markéta Nitraiová, tisková mluvčí detektivní kanceláře :o)) 
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Euroregionální kola se točí dál, připraveno 
k čerpání je téměř 9 milionů euro 
 
VRBNO POD PRADĚDEM | Implementace Fondu mikroprojektů v rámci progra-
mu Interreg V-A je minulostí. Českému Euroregionu Praděd s polskou stranou se 
podařilo vyčerpat téměř 99 procent přidělených prostředků, podpořeno bylo 437 
projektů za bezmála osm milionů euro. Nyní je připraveno k čerpání dalších téměř 
9 milionů euro. 
 
Naše euroregionální kola se však točí stále dál. „Stojíme na počátku nového programo-
vého období Interreg Česko-Polsko 2021-2027, v němž je pro naše žadatele připraveno 
téměř devět milionů euro, které bude opět možné využít na realizaci malých projektů 
zaměřených na prohlubování přeshraničních vazeb obyvatel a institucí a na podporu 
cestovního ruchu v česko-polském příhraničí,“ informovala ředitelka Euroregionu Pra-
děd Alena Šmigurová. 
 
Výše podpory u jednoho projektu může dosáhnout až 80 tisíc euro, přičemž dotace tvoří 
maximálně 80 procent celkových způsobilých výdajů. „V měsíci listopadu a prosinci 
jsme pro naše žadatele připravili ve spolupráci s Olomouckým krajem a polskou stranou 
Euroregionu Praděd sérii školení, kde mohli získat podrobné informace o podmínkách 
čerpání těchto dotačních prostředků. Další školení jsou naplánována na leden 2024. V 
případě zájmu nabízíme rovněž individuální konzultace na sekretariátu Euroregionu Pra-
děd ve Vrbně pod Pradědem,“ pokračovala ředitelka Šmigurová. Kontakty a aktuální 
informace naleznete na webových stránkách www.europraded.cz. 
 
„Děkujeme všem našim členům, partnerům i žadatelům za jejich dosavadní přízeň a těší-
me se na pokračování naší spolupráce i v novém roce 2024. Věříme, že se nám společně 
opět podaří úspěšně realizovat spoustu zajímavých akcí, díky kterým bude život obyva-
tel v česko-polském pohraničí o něco pestřejší, veselejší, zkrátka lepší…“ uzavřela ředi-
telka Euroregionu Praděd Alena Šmigurová. 
 
Článek najdete na https://stabruntalsko.cz/euroregionalni-kola-se-toci-dal-
pripraveno-k-cerpani-je-temer-9-milionu-euro/  
 
 
Autor: Studio STA – Radek Vráblík 
Foto: Euroregion Praděd 
 

 
 
 
 
 

http://www.europraded.cz
https://stabruntalsko.cz/euroregionalni-kola-se-toci-dal-pripraveno-k-cerpani-je-temer-9-milionu-euro/
https://stabruntalsko.cz/euroregionalni-kola-se-toci-dal-pripraveno-k-cerpani-je-temer-9-milionu-euro/
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Vzpomínáme  
 
Jak tiše žil, tak tiše odešel, 

skromný ve svém životě, 

velký ve své lásce a dobrotě. 

 
 
 
 
 
 
 

11.1.2024 uběhnou dva roky, co nás navždy opustil náš milova-
ný manžel, dědeček, bratr, strýc, švagr a dobrý kamarád, pan 

Jaromír Kopřiva.  
S láskou stále vzpomíná manželka  

Olga Kopřivová. 

 

 

Emílie Nyklová, Světlá
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92 let Anežka Vaculíková, Světlá 

84 let Vratislav Panáč, Světlá 

79 let Marie Holků, Světlá 

78 let Jaroslava Strižová, Suchá Rudná 

78 let Helena Rapantová, Světlá 

77 let Jarmila Hynková, Světlá 

77 let Květoslava Hirschlerová, Světlá 

75 let Božena Brežáková, Světlá 

75 let Marta Rumpová, Světlá 

74 let Pavel Hadraba, Podlesí 

74 let Jan Kovařík, Světlá 

74 let Stanislav Orság, Světlá 

72 let Jan Kabot, Světlá 

72 let Dagmar Hadrabová, Podlesí 

71 let František Michalec, Dětřichovice 

71 let Zdeněk Zemančík, Suchá Rudná 

70 let Josef Svoboda, Světlá 

70 let Vojtěch Fiala, Světlá 

65 let Věra Odstrčilová, Světlá 

65 let Anna Černáková, Světlá 

65 let Helena Dvořáková, Suchá Rudná 

 

V naší rubrice zveřejňujeme jubilanty, kteří dosáhli věku 60 let, 65 let  

a potom od 70 let každý rok.  

 

Zachariáš Kubičík, Světlá

Copyright © Obec Světlá Hora 2024, Světlá 374, Světlá Hora, IČO: 00296392. 

Evidováno jako periodický tisk územního samosprávného celku pod číslem MK ČR E 10598. 

Vyšlo 1.ledna 2024 v nákladu 690 výtisků. Vychází měsíčně, pro obec Světlá Hora. 

Uzávěrka dalšího čísla je ve středu 25. ledna v 15:00 hod.. 
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